
Lekcia: Ž 92                                                 Kázeň: Mt 13, 4-12

Bratia a sestry,
podobenstvá sa v Biblii vyskytujú hlavne v Novom zákone, a to v evanjeliách. Keď Ježiš

hovoril k zástupu, často používal podobenstvá. Ježiš využíval udalosti z reálneho života, takže
poslucháči si mohli dané podobenstvo ľahko predstaviť. Podobenstvo objasňuje jednu hlavnú
myšlienku. Niekedy môže podobenstvo obsahovať viacero hlavných myšlienok, ktoré si žiadajú
ďalšie vysvetlenie. Pán Ježiš cez podobenstvá vysvetľoval základné pravdy, ktoré je dôležité
poznať. Prečo Pán Ježiš nehovoril priamo? Prečo používal podobenstvá? Odpoveď nachádzame
aj v dnešnom biblickom príbehu. Učeníci sa totiž Ježiša spýtali, prečo hovorí v podobenstvách. 

Pán Ježiš odpovedal: „V podobenstvách im hovorím preto, že pozerajú, ale nevidia; a
počúvajú, ale nepočujú ani nerozumejú.“ Ježiš poukázal aj na to, že sa tak naplnilo Izaiášovo
proroctvo. Ježiš veľakrát robil veci, ktoré jasne svedčili o Jeho Božskej moci, a predsa v Neho
mnohí  neuverili.  Odmietli  Ježiša,  rozhodli  sa  nevidieť  to,  čo robí  a  nepočúvať Jeho zvesť.
Radšej  chceli  byť hluchí a slepí  voči  Božiemu slovu. Pán Ježiš hovoril  v podobenstvách a
vysvetľoval ich tým, ktorí sa Ho rozhodli nasledovať. Pán Ježiš nehovoril  v podobenstvách
preto, aby mu ľudia nerozumeli a nevedeli tak, kde majú hľadať záchranu.

Pán Boh chce, aby sme Ho spoznávali a skrze svoje Slovo nám hovorí, kde máme hľadať
pomoc. Cez svoje slovo nás napomína, ale aj povzbudzuje. Je potrebné študovať Božie slovo
samostatne, ale aj v spoločenstve bratov a sestier a rozmýšľať nad tým, čo nám Boh hovorí. V
našej cirkvi sa okrem nedeľňajších bohoslužieb stretávame ešte napr. na biblických hodinách,
alebo na konferenciách, a to sú príležitosti k premýšľaniu nad Božím slovom. Keď niečomu v
Biblii  nerozumieme, tak to nie je dôvod na to, aby sme túto knihu zavrhli.  Božie slovo je
mocné. Boh nám dáva porozumieť v príhodný čas všetko, čo potrebujeme. Stačí jediné, a to
spoľahnúť sa na Pána Boha. Pán Ježiš povedal, keď dokončil podobenstvo: „Kto má uši, nech
počuje!“ Nie je tým myslené iba počúvanie Božieho slova vonkajšími ušami, ale počúvanie
vnútornými ušami. Žalmista hovorí v 50. žalme, že Hospodin mu otvoril  ucho. Boh k nám
nielen hovorí, ale nás aj rôznymi spôsobmi vedie, aby sme Jeho slovu rozumeli a mali z Neho
úžitok. 

Pán  Boh  hovorí  v  knihe  proroka  Izaiáša:  „...tak  bude  moje  slovo,  ktoré  vychádza  z
mojich úst: nenavráti sa ku mne prázdne, ale vykoná, čo sa mne páči, úspešne spraví, na čo ho
posielam.“(55,  11)  Pán  Boh  pôsobí  v  našich  srdciach  a  mysliach  a  dáva  nám  schopnosť
porozumieť svojmu slovu. Kto sa snaží rozumieť Božiemu slovu, tak toho Pán Boh nepošle
preč. Je napísané: „Proste a dostanete; hľadajte a nájdete; klopte a bude vám otvorené;“ Keď sa
vo viere spoľahneme na Pána Boha, tak On nám dá počuť to, čo práve počuť potrebujeme.

O  Božom  slove  a  ľudskom  prístupe  k  nemu  hovorí  aj  Ježišovo  podobenstvo  o
rozsievačovi a štvorakej pôde. Božie slovo je zvestované rovnako všetkým. Rozsievač rozsieva
štedro a na všetky strany. Bez ohľadu na to, na akú pôdu slovo padá. Pán Boh k nám hovorí.
Obrazne povedané: Božie slovo je siate to našich sŕdc. Máme sa spoliehať iba na Pána Boha a
Jeho slovo! V dobe starého zákona si  ľudia robili  rôzne modly.  O týchto modlách sa však
okrem iného píše aj to, že síce majú ústa, ale nehovoria. Aj dnes sa ľudia obracajú napr. na
horoskopy,  alebo  na  rôzna  veštkyne  a  čakajú,  čo  im povedia.  Pre  kresťanov  však  má byť
smerodajné iba Božie slovo. Máme sa spoliehať iba na Boha a od Neho sa učiť. Pán Boh k nám
hovorí, aj keď sa ľudia k Jeho slovo stavajú rôzne. Štyri druhy pôdy predstavujú rôzne postoje
ľudského srdca voči Božiemu slovu. 

Prvá pôda je tvrdá, udupaná, pretože slúžila ako chodník. Tu sa zrno ani nedostalo do
zeme, ale zostalo na povrchu. Pán Ježiš k tomu hovorí, že ten zlý prichádza a berie to, čo bolo
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zasiate. Kto si zatvrdzuje srdce a odmieta Božie slovo, tak si sám volí zatratenie. 
Druhá pôda je kamenistá, a preto sa zrno v tejto pôde nemohlo dobre zakoreniť. Pán Ježiš

k tomu hovorí, že to je ten človek, ktorý počúva slovo a hneď ho s radosťou prijíma; nemá však
koreňa v sebe, je len chvíľkový; len čo príde súženie alebo prenasledovanie pre to slovo, hneď
sa pohorší. Možno aj vám sa stalo, že ste boli Božím slovom oslovení a povzbudení, ale len čo
prišiel všedný deň so svojimi pokušeniami, nepríjemnosťami a ťažkosťami, bolo nadšenie z
počutého slova vystavené ťažkej skúške. Božie slovo je pravda. Nie je to len nejaká falošná
reklama na niečo, čo vyzerá na prvý pohľad lákavo, ale nakoniec je to prázdne. Pán Boh od nás
môže požadovať to, čo nebudeme chcieť urobiť. Božie slovo nám tiež ukazuje našu hriešnosť a
prísnosť Božieho súdu. Pán Ježiš požaduje, aby sme ho nasledovali. Nechce, aby sme boli z
Neho nadšení, ale aby sme Ho nasledovali vždy, aj keď sa máme dobre, ale aj keď prídu ťažké
časy plné zlých vecí.

Tretia pôda je plná buriny, ktorá udusí zrno. Pán Ježiš k tomu hovorí, že to je ten, čo
počúva slovo, ale starosti sveta a klam bohatstva udusia to slovo. Keď žijeme v tomto svete
podľa  Božieho slova,  tak  často  musíme riešiť  rôzne  situácie,  ktoré  život  prináša.  Cesta  za
Kristom nie je prechádzka ružovou záhradou, ale je plná prekážok. Keď veríme v Krista, tak to
neznamená, že sa nám budú rôzne pokušenia vyhýbať, alebo že naša viera bude ochránená od
pochybností. 

Posledná štvrtá pôda je v kontraste s troma predchádzajúcimi, pretože je to pôda dobrá,
ktorá  prináša  úžitok.  Podľa  Ježišových  slov predstavuje  dobrá  pôda človeka,  ktorý  počúva
Božie slovo a rozumie mu.  Zachovávať Božiu zvesť znamená vniesť slovo do všedného dňa a
dať sa  ním formovať.  Prinášať úrodu znamená zvestovať slovo iným Keď sme porozumeli
Božej zvesti, tak ju máme šíriť ďalej do celého sveta. Každý z nás môže slúžiť Pánu Bohu.
Hospodin dal každému rôzne dary alebo schopnosti.  Každý z nás je iný. Dobrá pôda môže
prinášať 100 percentný, 60 ale aj 30 percentný úžitok a stále je to dobrá pôda. Nemáme sa
navzájom posudzovať, ale verne stáť v službe, do ktorej nás Pán Boh postavil. Máme počúvať
Božie slovo a riadiť sa podľa neho, a vtedy budeme tá dobrá pôda, ktorá prináša úžitok.

Otvárajme preto Božie slovo doma a tiež prichádzajme do zhromaždenia veriacich, kde
je kázané Božie slovo! Biblia má mať svoje stále miesto na našom stole ako každodenný chlieb.
Aj tvrdá cesta, skalnatá zem a tŕnistá pôda sa dá zmeniť na úrodnú pôdu. Vážme si to, že nám
bolo dané Božie slovo! Pán Boh sa k nám skláňa, zjavuje nám svoju vôľu, a to je veľká výsada.
Nezabúdajme na to, že keď sme mohli porozumieť Božiemu slovu, tak to nie je naša zásluha,
ale dielo Ducha Svätého. V 1. liste do Korintu je napísané, že Boh je ten, ktorý umožní to, aby
zo semienka vyrástla rastlina. Vďaka Pánu Bohu, že sa o nás stará a vedie nás skrze svoje
slovo. Amen.

Vypočujme si slová vyslania ako sú napísané v 1. liste Timotejovi : 
Daj pozor na seba a na učenie. V tom zotrvávaj, lebo keď to urobíš, zachrániš seba aj tých, čo
ťa počúvajú. 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými vami.
Amen. 
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